

*Динамика политической активности молодёжи в условиях современной трансформации постсоветских стран (на примере Беларуси, России, Украины): аннотация к дипломной работе / Рощина Мария Михайловна, Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии, науч. рук. А.Н. Данилов*

Объект исследования: феномен политической активности и протестный потенциал молодёжи.

Предмет изучения: политическая активность молодёжи и её современные формы проявления.

Цель работы: сравнительный социологический анализ политической активности молодёжных возрастных групп Беларуси, России, Украины

В работе выносятся гипотеза об обусловленности политической активности молодёжи современными системными трансформациями социума. В выводах данной главы подтверждается данное утверждение. Также в данной работе проводится сравнительный социологический анализ политической активности молодёжи Беларуси, Украины и России за последние 10 лет. В итоге были обозначены основные различия, сходства и тенденции.

Ключевые слова: политическая активность, политический протест, социальная трансформация, молодёжные общественные организации, электоральная активность

Dynamics of political activity of youth in today's transformation of post-Soviet countries (for example, Belarus, Russia, Ukraine): research paper abstract / Roschyna Maria, The Faculty of Philosophy and Social Sciences, Sociologie department, supervisor of studies A.N. Danilov

Object of research: the phenomenon of political activism and protest potential of youth. from Belarus, Russia, Ukraine

The object of study: Political activity among young people and its modern manifestations.

Objective: a comparative sociological analysis of the political activity of youth from Belarus, Russia, Ukraine

In this research, the hypothesis of conditionality imposed political activity of youth with modern systemic transformation of society. The conclusions of this chapter confirmed this statement. Also in this paper a comparative sociological analysis of the political activity of young people in Belarus, Ukraine and Russia over the past 10 years. The result indicated the main differences, similarities and trends.

Keywords: political activism, political protest, social transformation, youth organizations, electoral activity